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Verslag Comité van Toezicht Kansen voor West II, 21 juni 2019 - Utrecht 
 
 

Aanwezige leden: dhr. R. Strijk (Provincie Utrecht-vz), mw. B.C. Kathmann (MA), dhr. S. Oegema (EZK), 
dhr. J. Beekhuizen (SZW) en dhr. Duterloo (hfd EU-team TuD). 
Afwezige leden: dhr. M. Laboui (FNV), dhr. H.S.H. Mooren (VNO/NCW West), dhr. J. Licht (MKB NL), 
dhr. A.P. Ouwehand (Milieufederatie), dhr. T. van Wissen (AA), dhr. D. Dekker (RADAR), dhr. N. Beets 
(BZK), dhr. H. P. S. Althuis (VSNU/TuD), dhr. M. Veeningen (G8 Almere), dhr. N.J. Verschuure (Utrecht).  
Raadgevend/adviserend: dhr. K. DeLanghe (EC DG Reg. Beleid), dhr. R.G.H.J. van Raak (MA), dhr. Van 
Aanholt (CA)  
Overige aanwezigen: dhr. M. van Marken (G4-steden), dhr. V. Yigit, mw. M. Cornet, dhr. E. Bijkerk (MA 
en notulen). 

 

1. Opening 

De voorzitter opent om 13.30 uur de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  Daarbij geeft de 
voorzitter aan pas geïnstalleerd te zijn in zijn nieuwe functie als Gedeputeerde Utrecht en vandaar dat 
hij dit in zijn portefeuille heeft. 
 
De voorzitter vraagt aandacht voor afmelding van de heren: Laboui (FNV), Mooren (VNO/NCW West), 
Licht (MKB NL), Ouwehand (Milieufederatie), Van Wissen (AA), Dekker (RADAR), N. Beets (BZK), Althuis 
(VSNU/TuD), Veeningen (G8 Almere) en Verschuure (Utrecht). Hierdoor is er geen quorum en wordt de 
vergadering vandaag niet gesloten, maar verlengd middels een schriftelijke ronde tot maandag 24 juni 
2019 om 12.00 uur. Hiermee hebben de afwezigen nog de mogelijkheid te reageren.  
Verder vervangt dhr. Duterloo (hfd EU-team TuD) dhr. Althuis, dhr. Van Aanholt vervangt mw. Staring 
en dhr. M. van Marken is aanwezig namens de G4-steden. 
Vanwege de vele nieuwe gezichten wordt een korte voorstelronde gehouden. Dhr. Oegema geeft aan 
dat dit zijn laatste deelname aan het CvT is namens EZK aangezien hij een nieuwe baan heeft.  
 
De vergadering stemt in met het voorstel om agendapunt 4.a bij 3.b te behandelen. Hiermee is de 
vergadering geopend. 
 
De voorzitter geeft aan in de ochtend te gast te zijn geweest in de Hogeschool Utrecht, waarbij het 
projectbezoek gericht is op de Life Sciences in Utrecht. Een drietal interessante innovatieprojecten op 
het gebied van de Life Sciences in Utrecht hebben daar een presentatie gegeven 
 
NeuroShirt - ontwikkelt neuronavigatie in een shirt voor chirurgen. Trillingen begeleiden de chirurg bij 
hersenoperaties - ter voorkoming van het raken van zenuwen;  

iTOP technologie - ontwikkelt het transduceren van eiwitten en DNA in cellen t.b.v. de zogenoemde 
“gen-editing” therapie; 

3R TOXFLOW - een geïntegreerde teststrategie met een open innovatie aanpak waarmee zonder 
zoogdierstudies de veiligheid en het risico van stoffen bepaald kan worden, met name van 
petroleumproducten. 
 

2. Mededelingen 

a. Controleverslag en oordeel accountant  
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De heer Van Raak geeft aan dat de verantwoording dit jaar in een nieuwe stijl was. Dit betrof tevens 
het eerste jaar met een officiële jaarrekening. Deze verantwoording bestond uit drie stukken, namelijk 
de jaarrekening, de annual summary en het annual control report. 
Het jaar 2018 was wat dat betreft sowieso een goed jaar aangezien MA West het laagste 
foutpercentage had en tevens een goede systemaudit.  
 
b. S.v.z. Structuurfondsen Post 2020  
De voorzitter vraagt Dhr. Delanghe (EC), de heer Oegema (EZK) en de heer Van Raak (MA) een 
toelichting bij de recente ontwikkelingen van het Post 2020 programma. 
 
Dhr. DeLanghe geeft uitleg over het nieuwe programma en de onderhandelingen daarover. Het 
cohesiebeleid omtrent ESF/EFRO zal vijf thema’s (beleidsdoelstellingen) omvatten (Smart Europa, 
Groener en koolstofvrij Europa, Meer verbonden Europa, Meer sociaal Europa, en Europa dichter bij 
de burger). Na onderzoek volgt een landen specifiek rapport met aanbevelingen met in de bijlage de 
richtpunten waarop wordt ingezet;  
1) onderzoek, ontwikkeling en Innovatie; inzet is gericht op MKB, private investeringen en over 
grenzen heen; er is geen specifieke investeringsprioriteit op klimaat, de inzet hierop verloopt via het 
thema van innovatie. 
2) Sociaal Europa; leren en mobiliteit 
3) Territoriale ontwikkeling; inzet is gericht op steden, innovatie en circulaire economie (aanjagen/ 
demo’s). Verder inzet op buurten. 
De EC integreert dit nu met een focus op EFRO, concentratie middelen en zichtbaarheid.   
 
Dhr. Oegema, die ingaat op ontwikkeling van de OP’s in Nederland, geeft aan dat de inhoudelijk inzet 
zal plaatsvinden op innovatie. Voor wat betreft het programmeren wordt wederom voorzien in vier 
programma’s Noord, Oost, Zuid en West, tenzij het budget significant zou wijzigen. De mensen bij de 
vier MA’s zijn hiervoor verantwoordelijk.   
De werkstructuur is dat er kwartiermakers zijn aangesteld om te komen tot een programma en een 
strategie. Dat moet uiteindelijk leiden tot vier OP’s.  
Op 30 oktober 2019 is het Bestuurlijk Overleg (BO), waar definitieve besluiten moeten worden 
genomen over deze programmering. Er zijn een aantal onduidelijkheden die hier mogelijk een impact 
hebben. Bijvoorbeeld Intereg A Twee Zeeën programma dat stopt met de komst van de Brexit. 
Daarnaast is de vraag of INTERREG zich concentreert bij de grens deze periode of dat ook de Provincie 
Zuid-Holland kan aanhaken?  
 
Dhr. Van Raak geeft als kwartiermaker een toelichting hoe de partners van Kansen voor West omgaan 
met de ontwikkeling van het nieuwe programma. Hij geeft aan dat MA West een stuurgroep G4-P4 
heeft opgericht. Deze heeft de taak om twee producten op te leveren, te weten: de RIS3 (transitie 
innovatie /implementatie) en het OP.  
Begin september is het G4-P4 bestuurlijk overleg en eind september volgt een breder overleg over 
brede strategie. Daarna zal dit bij akkoord worden voorgelegd aan de colleges van de partners. 
 
Mw. Kathmann geeft aan dat bestuurlijke bevestiging is handig voor de voortgang. Voorstel is het 
plannen van een afspraak direct na de zomer.  
 
De voorzitter geeft aan dat dit een belangrijk punt is, het laten landen van wat we doen. Dit is niet 
altijd even goed zichtbaar.  
Mw. Kathmann geeft aan dat geld wegzetten in innovatie vereist dat je veel goed personeel nodig hebt 
om dit te kunnen bewerkstelligen. 
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Dhr. Beekhuizen vraagt aandacht voor werkgelegenheid voor werklozen. De mismatch die er nu is 
moeten we meenemen in de RIS3. We moeten proberen om de prioriteiten Mismatch en Innovatie 
dichter bij elkaar te brengen. 
Dhr. Oegema geeft aan dat de vraagkant van banen belangrijk is (missies), maar er is niet veel budget 
dus zorg voor focus bij de inzet.    
 
c. Projectenoverzicht 
Ter kennisname heeft de managementautoriteit een drietal beschrijvingen gemaakt van de lopende of 
vastgestelde projecten van het programma. Nadruk ligt op de activiteiten die met EFRO en eventuele 
Rijkscofinanciering worden gefinancierd. De beschrijving volgt de indeling van het OP, dus per 
prioriteit en specifieke doelstelling. Daarbij is een onderverdeling gemaakt naar de partner waaronder 
het project is ingediend. Naast de korte projectbeschrijving van alle projecten, is er ook een aparte 
beschrijving van de GTI-projecten en de CLLD-projecten bijgevoegd.  

3. Vaststelling 

a. Verslagen Comité van Toezicht 
De voorzitter vraagt of er nog opmerkingen/toevoegingen zijn op de twee verslagen van de afgelopen 
CvT’s? Deze zijn er niet.  
Daarmee worden de verslagen van 2 november 2018 en van 20 december 2018 vastgesteld. 
 
b. Jaarverslag 2018 en Monitor 7 mei 2019 
De voorzitter geeft aan dat onder dit agendapunt zowel het Jaarverslag en de Monitor aan de orde 
komen. Hij geeft aan dat het jaarverslag dient te worden vastgesteld door het Comité. Echter, zoals 
eerder aangegeven geldt ook hier dat deze vergadering is verlengd middels een schriftelijke ronde 
voor de leden die niet aanwezig zijn.  
 
De heer Van Raak geeft een presentatie bij het jaarverslag. Belangrijk hierbij is een verzoek aan het 
Comité voor het mandaat van het Comité aan de MA voor indienen van een programmawijziging. De 
reden voor de programmawijziging heeft betrekking op de 6% korting van de prestatiereserve. 
De MA heeft inmiddels lagere subsidieplafonds (prioriteit 2 en 4) gepubliceerd naar aanleiding hiervan. 
Vanuit juridisch oogpunt is hiermee het risico weggenomen dat er te veel subsidie ten opzichte van het 
beschikbare budget zou kunnen worden geclaimd. Bij definitieve goedkeuring vanuit Brussel op de in 
te dienen wijzigingen in de budgetten (prio 2 naar 1 en prio 4 naar 3) zullen ook de hogere 
subsidieplafonds formeel worden gepubliceerd. 
 
Het Comité neemt, in achtneming van de verlenging van de vergadering, het besluit om het jaarverslag 
en de monitor vast te stellen. Daarnaast krijgt de MA het mandaat om de programmawijziging, zoals 
voorgesteld, in te dienen bij de EC. 
 
Daarnaast maakt het Comité dhr. Hartkoorn een groot compliment voor het heldere jaarverslag (11e) 
en de monitor. Dat geeft een mooie actuele stand van zaken van het programma. 
 
4a Bespreken Evaluatie GTI’s 
Zoals aangegeven wordt dit agendapunt besproken bij punt 3.b. Dhr. Van Raak geeft een presentatie 
over gehouden evaluatie van de GTI’s met de belangrijkste conclusies. 
 

In de evaluatie worden twee opties voor de toekomst gepresenteerd: 

. Voortzetting van de GTI’s onder de huidige EFRO- en ESF-regelingen  

• Voortzetting van de GTI’s in een aparte regeling  
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Een belangrijk punt om het Comité mee te geven is dat de G4 van mening zijn dat de GTI’s een 
toegevoegde waarde hebben binnen het programma en dus graag een vervolg hiervan zien in het 
nieuwe programma. 
 
Dhr. Beekhuizen geeft naar aanleiding van de presentatie aan dat de mismatch op de arbeidsmarkt 
een topprioriteit is. Voor de aanpak hiervan worden arrangementen ontwikkeld. We moeten kijken of 
we met EFRO kunnen inzetten op GTI op regionaalniveau en op onderkant van de arbeidsmarkt.  
 
GTI is een instrument, programmeren samen, maar we moeten in een project niet twee keer gaan  
verantwoorden (ESF+ EFRO). 
 
Intermezzo: Presentatie Utrechtse programmadeel 
Dhr. Freek van Muiswinkel geeft in een presentatie een mooi overzicht van de ontwikkelingen op het 
Utrecht Science Park (USP) en Utrechtse projecten binnen Kansen voor West. Daaruit blijkt dat er een 
groot aantal innovatieprojecten binnen USP mede mogelijk gemaakt zijn door EFRO vanuit Kansen 
voor West.  

 
c. Actieplan communicatie 2019  
DG Regio is positief. De communicatie tussen Kansen voor West en DG Regio is verbeterd. 
 
 
Update verlenging vergadering CvT tot maandag 24 juni 2019 12.00 uur:  
Er zijn geen afwijzende reacties ontvangen, waarmee de vergadering is gesloten en goedkeuring is 
gegeven aan de gevraagde besluiten. Wel heeft de heer Ouwehand aangegeven in gesprek te willen 
komen over de wijze waarop het Comité nu wordt georganiseerd. Dit zal nog worden vervolgd. 
 

4. Bespreking 

b. Voortgang Deskundigencommissie 
Dhr. Donkers krijgt het woord om van de deskundigencommissie (DC) inzicht te geven hun visie over 
de voortgang. Dhr. Donkers geeft aan dat de DC van mening is dat projecten nu sneller worden 
goedgekeurd. Dit ligt voor een groot deel aan de betere kwaliteit van de voorstellen. 
 
Dhr. Oegema vraagt aan dhr. Donkers wat de belangrijkste aanbevelingen zijn van de DC voor de 
volgende periode? 
Dhr. Donkers geeft aan dat deskundigheid is vereist voor het inschatten van de impact van projecten. 
Verder de opmerking dat echt is gebleken dat Koolstofarm en Innovatie twee aparte takken van sport 
zijn. 
 
c. Voortgang Financieringsinstrumenten  
De voortgang is toegelicht in de presentatie. Dhr. Van Raak geeft aan dat met name Proof Of Concept-
fondsen lijken een behoefte te vervullen en zullen ook voor KvW3 worden voorzien. 

 
d. Voortgangsverslag Partnerschapsovereenkomst 
Dhr. Oegema geeft aan dat er een e-mail komt met een nazending; svz, verslag verplichting. 
Opmerkingen kunnen tot 12 juli worden ingediend.   
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5. Rondvraag en sluiting 

De voorzitter geeft aan dat er dit jaar geen CvT meer komt, maar wel een voortgangsrapportage van 
de MA. De Stad Utrecht is de volgende keer voorzitter.  
 
Dhr. Delanghe geeft aan dat de programmawijziging nog wel zal worden voorgelegd aan het CvT voor 
een formeel akkoord. 
 
Mieke wijst op het Weekend voor de Wetenschap, waarvan de EC geassocieerd partner is en nodigt 
iedereen uit op 5/6 oktober projecten te bezoeken. Informatie op Europe om de Hoek. 
 
De voorzitter bedankt een ieder voor zijn/haar aanwezigheid en inbreng. De vergadering wordt niet 
gesloten (zie update onder punt 3.c), maar verlengd tot maandag 24 juli 2019 om 12.00 uur. 
 


